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ZÁPIS  
 
ze 7. jednání valné hromady spolku Berounsko, z. s. 
konaného od 16.00 dne 8. června 2023 na Obecním úřadě 
Hudlice, Jungmannova 355, 267 03 Hudlice. 
 

 

 

Přítomní členové 

Mgr. Dušan Tomčo (město Beroun), Mgr. Přemysl Landa (město Zdice), Josef Antoniv 
(Králův Dvůr), Josef Trpišovský (obec Srbsko), Ing. Jiří Bouček (obec Svatý Jan pod 
Skalou), Ing. Bohumil Stibal (Dvůr Všerad), Marcela Bergerová (Městské kulturní 
centrum Beroun – Městské informační centrum Beroun), Eva Knopová (městys 
Karlštejn), Ing. Tereza Urbanová a Ing. Martin Hrdlička (obec Tetín), Petra Chaloupková 
(obec Hudlice) 

 

Omluvení členové 

Ing. Vojtěch Matějček (Beroun Golf Club, Beroun Forest) 

 

Přítomní partneři 

Mgr. Tomáš Vostatek (obec Roztoky), Ing. Pavla Dvořáková (MAS Mezi Hrady) 

 

Za destinační agenturu Berounsko přítomna Eliška Hochsteigerová, Hana Hájková. 
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Navržený program 

1. Zahájení a úvodní informace 
2. Zpráva o hospodaření a účetní závěrka za rok 2022 
3. Výroční zpráva za rok 2022 
4. Sdružení turistických oblastí ČR 
5. Diskuze a ukončení 

 

1. Zahájení a úvodní informace 

Mgr. Dušan Tomčo zahájil jednání valné hromady v 16:00 a dále jej vedl. Úvodem 
poděkoval hostitelce Petře Chaloupkové za možnost uskutečnit valnou hromadu 
v zasedací místnosti obecního úřadu v Hudlicích a za prohlídku rodného domu Josefa 
Jungmanna, která proběhla před zahájením jednání. 

Konstatoval, že valná hromada je usnášeníschopná v počtu 10 hlasů z 12. Upozornil, že 
hlasují pouze členové, partneři mají na valné hromadě poradní hlas a očekává se jejich 
příspěvek do diskuze. 

Zapisovatelkou stanovil Hanu Hájkovou a o ověření požádal Ing. Jiřího Boučka, který 
souhlasil. Bylo přistoupeno k hlasování. 

Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. souhlasí s ustanovením zapisovatelky 
a ověřovatele. 

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

 

 

Mgr. Dušan Tomčo informoval, že program byl dán na zaslané pozvánce. Vznesl dotaz, 
zda má někdo návrhy na úpravu programu. Nikdo nevystoupil a bylo přistoupeno 
k hlasování. 

Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. schvaluje program jednání. 

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

 

Mgr. Dušan Tomčo předal slovo Elišce Hochsteigerové, která informovala o klíčových 
aktivitách za 1. pololetí 2023. Nejprve představila novou pracovnici spolku Hanu 
Hájkovou, která byla přijata na pozici specialistka cestovního ruchu na poloviční úvazek. 
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Eliška Hochsteigerová informovala o jednání představenstva, které se uskutečnilo 
v lednu a březnu, další je plánováno na červenec. Zápisy jsou uveřejněny na webu. 
Schůzka pracovní skupiny pro marketingové aktivity se bude konat na konci června. 
Na programu jednání pracovní skupiny je aktualizace image brožury, příprava 
tištěného materiálu k produktu „Krajem Berounky dětskýma očima“ a diskuse o 
podobě produktových videí, případně další marketingová témata. 

Dále sdělila, že byla podána žádost o recertifikaci dle Kategorizace DMO. DMO získala 
certifikát již dvakrát, a proto může získat certifikát na 3 roky. Předpokládá, že výsledky 
budou zveřejněny v září. 

Eliška Hochsteigerová připomněla, že vyšla nová Návštěvnická karta Berounska 2023. 
Obsahuje 50 slev, je dostupná ve vybraných ubytovacích zařízeních pro ubytované 
hosty a je v prodeji v Městském informačním centru Beroun. Na sociálních sítích běží 
na návštěvnickou kartu reklama. Ve spolupráci se SCCR se připravuje komunikace 
návštěvnické karty influencery. Mgr. Dušan Tomčo připomněl, že karta vyšla již po 
čtvrté. Dále Eliška Hochsteigerová upozornila, že vyšly turistické noviny, které reflektují 
vybraná produktová témata. Členové i partneři mohli zaslat článek či námět ke 
zpracování jako vždy na začátku roku. 

Eliška Hochsteigerová představila brožuru výhod členství a partnerství DMO. Všichni 
přítomní dostali jeden výtisk. Mgr. Dušan Tomčo doplnil, že brožura názorně ukazuje, co 
DMO pro členy a partnery dělá, jaké má členství a partnerství v DMO výhody. Zdůraznil, 
že brožura pomůže zanechat hmatatelný pozitivní otisk z uskutečněného jednání. Lze ji 
v případě zájmu využívat k prezentaci DMO u potenciálních členů či partnerů. Přítomní 
byli vyzváni, aby se o brožury přihlásili.  

Eliška Hochsteigerová poté zrekapitulovala, jak letos probíhalo zahájení turistické 
sezóny. DMO Berounsko ve spolupráci s DMO Brdy a Podbrdsko a neziskovou 
organizací Ultreia z. s. (Svatojakubské cesty) společně zorganizovali Jarní pouť za 
perlami Berounska, Brd a Podbrdska, která se uskutečnila koncem dubna 2023. 
Putování z Berouna přes Tetín k poutnímu areálu Skalka u Mníšku pod Brdy se 
odhadem zúčastnilo 40 až 50 poutníků. Záměrem je z této pouti učinit tradiční akci 
k zahájení turistické sezóny.  

Eliška Hochsteigerová dále avizovala, že se pro členy a partnery připravuje na podzim 
školení na sociální sítě. Téma školení bylo vybráno na základě e-mailového šetření mezi 
členy a partnery, kteří byli vyzváni k výběru preferovaného tématu. V průběhu letních 
měsíců bude zaslána výzva k přihlášení, nejprve členům, a poté partnerům. Kapacita 
bude omezená. 

Eliška Hochsteigerová seznámila přítomné s vývojem spolupráce se Středočeským 
krajem. V lednu DMO navštívil radní pro oblast kultury, památkové péče a cestovního 
ruchu Mgr. Václav Švenda, předsedkyně výboru pro památkovou péči, kulturu 
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a cestovní ruch Mgr. Lucie Cirkva Chocholová, vedoucí odboru kultury Mgr. Kateřina 
Pešatová a vedoucí oddělení cestovního ruchu Mgr. Dagmar Fialová.  Zástupci kraje a 
krajského úřadu si vyslechli informace o fungování DMO a navštívili Svatý Jan pod 
Skalou a budovaný Dům přírody Českého krasu v Koněprusech. Mgr. Dušan Tomčo 
k návštěvě uvedl, že jednání bylo přínosné a konstruktivní. 

Eliška Hochsteigerová dále zmínila, že se připravuje strategie cestovního ruchu kraje na 
období 2024–2030, do jejíž přípravy se mají zapojit i oblastní DMO.  

Eliška Hochsteigerová informovala, že bude vypsán dotační program na podporu 
rozvoje doprovodné infrastruktury, který se v loňském roce zaměřoval na rozvoj kempů, 
stání pro karavany, infrastrukturu pro vodní turistiku, parkování a na projektovou 
přípravu. Zastupitelstvo kraje ho bude schvalovat na konci června, pro žadatele bude 
realizován webinář. Proběhla diskuze, zda mohou žádat obce nad 3 000 obyvatel, Eliška 
Hochsteigerová sdělila, že by více jak 3 000 obyvatel nemělo být překážkou. 

Na podnět Ing. Martina Hrdličky proběhla diskuze o možném pomoci s podáváním 
žádostí o dotace ze strany DMO. Pro menší (střední) obce je s tím spojená velká 
administrativa s nejasným výsledkem. DMO poskytuje konzultace k dotacím. Ing. Jiří 
Bouček doplnil, že žádosti o dotace od Středočeského kraje nejsou až tak 
administrativně náročné. Josef Trpišovský se zajímal, zda bude možné žádat o finance 
na mobiliář. Dále přítomní hovořili o návrzích směrem k dotačnímu programu, zda je 
možné dát podnět k úpravě/rozšíření tematických zadání.  

Debatovalo se také o systémech parkování a možnostech platby přes mobilní aplikaci 
MPLA, kterou bude nově zavádět město Beroun a která funguje již v Praze. Mgr. Dušan 
Tomčo vyjádřil jako žádoucí, aby obce zaváděly zpoplatněné parkovací plochy. 

 

2. Zpráva o hospodaření a účetní závěrka za rok 2022 

Eliška Hochsteigerová sdělila, že všechny projednávané dokumenty byly rozeslány e-
mailem. Přítomné provedla dokumenty k hospodaření.  

V rámci dozorčí rady proběhla změna, stejně jako představenstvo bylo složení dozorčí 
rady převoleno na valné hromadě v prosinci 2022. Následně se dozorčí rada sešla 
v únoru, kde kontrolovala podklady k hospodaření. Na tomto jednání byl novým 
předsedou dozorčí rady zvolen Ing. Bohumil Stibal.  

Dozorčí rada neshledala žádné nedostatky, všechno je vedeno řádně a v pořádku, 
a doporučila valné hromadě schválit účetní závěrku a výroční zprávu, předseda dozorčí 
rady krátce okomentoval průběh kontroly. Mgr. Dušan Tomčo poděkoval dozorčí radě 
za práci. 

Nikdo z přítomných nevznesl žádný další dotaz ani připomínky. Bylo přistoupeno 
k hlasování. 
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Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. schvaluje účetní závěrku za rok 2022. 

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

3. Výroční zpráva za rok 2022 

Eliška Hochsteigerová přítomným představila návrh výroční zprávy za rok 2022, 
provedla je strukturou a informacemi, které zpráva obsahuje. Připomněla, že není 
zákonná povinnost výroční zprávu zpracovávat, ale považuje za důležité ji vydávat a 
uveřejňovat.  

Mgr. Dušan Tomčo vyzval přítomné, zda mají nějakou otázku k výroční zprávě. Ing. Jiří 
Bouček se zajímal o vyhodnocení projektu návštěvnické karty, existují statistiky o tom, 
kolik lidí u poskytovatelů uplatní slevu? Eliška Hochsteigerová vysvětlila, že se nedaří 
získat od spolupracujících subjektů zpětnou vazbu, zpětnou vazbu zasílá pouze několik 
z nich. 

Přítomní se shodli na tom, že by tento problém mohla vyřešit elektronická 
návštěvnická karta (zajistila by snazší dostupnost dat). Elektronická karta by navíc 
umožnila její širší dostupnost Problémem elektronické karty zůstávají náklady na 
pořízení, které by byly vyšší než na tištěnou verzi. Ing. Martin Hrdlička upozornil na 
nutnost nastavit vhodný business model návratnosti elektronické karty. Padnul také 
návrh zkusit udělat setkání členů, partnerů a poskytovatelů slev a vyslechnout si 
všechny názory. Mgr. Přemysl Landa navrhl spojit se s DMO Brdy a Podbrdsko, vytvořit 
společnou návštěvnickou kartu a tím ušetřit na celkových nákladech. Dále proběhla 
diskuze o turistické kartě Středočeského kraje. 

Diskutovalo se také nad tím, že návštěvnická karta může sloužit také jako nástroj 
regulace návštěvníků, jejím prostřednictvím lze řídit tok návštěvníků v regionu. 
V souvislosti s tím nastala debata na téma, jak vnímají místní obyvatelé příliv turistů 
v létě. Starosta obce Roztoky Mgr. Tomáš Vostatek konstatoval, že většina obyvatel si 
oddechne, jakmile skončí vodácká sezóna na Berounce. Na druhou stranu uznal, že 
obyvatelé také ale chápou, že turismus má smysl a je příležitostí. 

Téma návštěvnické karty uzavřel Mgr. Přemysl Landa, který navrhnul téma řešit se 
Středočeskou centrálou cestovního ruchu (Středočeským krajem). Členové valné 
hromady se shodli na tom, že téma elektronické návštěvnické karty je natolik 
významné, že je třeba ho řešit usnesením, v němž bude ředitelka pověřena k jednání o 
digitalizaci návštěvnické karty. 
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Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. pověřuje ředitelku spolku Berounsko, 
z. s. jednáním o digitalizaci návštěvnické karty na pracovní skupině destinačních 
managementů Středočeského kraje. Valná hromada spolku Berounsko, z. s. konstatuje, 
že digitální návštěvnická karta je významným tématem, které je třeba rozvíjet.  

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

 

Mgr. Dušan Tomčo se dotázal, zda někdo další nemá připomínky či dotazy. Nikdo 
nevystoupil, a tak bylo přistoupeno k hlasování o výroční zprávě za rok 2022. 

Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. schvaluje výroční zprávu za rok 2022. 

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

 

4. Sdružení turistických oblastí ČR 

Eliška Hochsteigerová nejprve stručně představila Sdružení turistických oblastí ČR. 
Shrnula, že bylo založeno v roce 2020 a že se jedná o sdružení oblastních organizací 
destinačního managementu s cílem hájit a prosazovat společné zájmy členů spolku za 
účelem podpory a rozvoje udržitelného cestovního ruchu v turistických oblastech ČR. 

Eliška Hochsteigerová upozornila, že Berounsko bylo osloveno ke spolupráci již 
několikrát. Původně představenstvo konstatovalo, že bude lepší vyčkat, jak se bude 
činnost sdružení vyvíjet. Ukazuje se, že účast ve sdružení má smysl, postupně se 
sdružení angažuje v různých skupinách a je zváno na různá jednání (např. při přípravě 
zákona o cestovním ruchu, při stanovení certifikačních podmínek pro DMO a v dalších 
oblastech). Bylo by žádoucí vstoupit do spolku jako člen, členský příspěvek činí 2000 Kč 
ročně.  Nově do sdružení vstoupilo také DMO Brdy a Podbrdsko. V rámci sdružení 
vznikají pracovní skupiny, do nichž se lze zapojit.  

Mgr. Dušan Tomčo se dotázal, zda má někdo otázky či připomínky. Nikdo nevystoupil, 
a tak bylo přistoupeno k hlasování. 

Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. souhlasí s členstvím spolku 
Berounsko, z. s. ve spolku Sdružení turistických oblastí České republiky, z. s. a s roční 
úhradou členského příspěvku dle stanov Sdružení turistických oblastí České 
republiky, z. s.   

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 
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Usnesení: Valná hromada spolku Berounsko, z. s. pověřuje předsedu představenstva 
zastupováním spolku Berounsko, z. s. ve Sdružení turistických oblastí České 
republiky, z. s. 

Hlasování: Pro – 10, Proti – 0, Zdržel se – 0  

Usnesení: PŘIJATO 

5. Diskuse a ukončení 

Na konci jednání proběhla diskuse na téma poutního turismu. Ing. Martin Hrdlička 
představil projekt „Putování za kořeny“ a „Naši světci“ a s tím související aktivity 
a projekty. Ing. Jiří Bouček připomněl, že 22. 7. se na trase Karlštejn – Svatý Jan pod 
Skalou koná Den poutníka. Na organizaci spolupracují spolky Svatá Ludmila a Ultreia 
a Svatojánská kolej. Eliška Hochsteigerová informovala, že společnost SILVER JET již 
neprovozuje turistickou přepravu na území Berounska mezi jednotlivými atraktivitami. 
Její provoz nebyl rentabilní. 

V závěru jednání Mgr. Dušan Tomčo poděkoval všem za účast a jednání ukončil. 

 

 

 

……………………………………………… 

zapsala 

Hana Hájková 

 

……………………………………………… 

ověřil 

Ing. Jiří Bouček 

 

……………………………………………… 

předseda představenstva 

Mgr. Dušan Tomčo 

 


